

EL ATLANTICO

TODA LA SEMANA EN UN DIA

ADMINISTRADOR
JOS. A. THOMAS
APARTADO N°. 199

Número 105

Sábado 26 de Enero de 1952

Año 3

LIMÓN, COSTA RICA

VALE 25 Cts.

Importante Reglamento para la Creación de un Registro de Trabajadores de los Muelles y Aduanas de Limón y Puntarenas

ARTICULO 1º—Se establece en la Gobernación de la provincia de Limón y en la Gobernación de la Provincia de Puntarenas un Registro de Trabajadores para las bodegas de las Aduanas y los Muelles de dichos puertos. Solamente las personas en ellos inscritas podrán ser admitidas a trabajar en esas dependencias.

ARTICULO 2º—Para ser inscrito en cualquiera de esos Registros, el interesado hará su solicitud acompañando los documentos que lo acrediten y que serán: Certificación del

(Tomado de La Gaceta — Diario Oficial de 12 de Enero de 1952)

Registro Judicial de Delincuentes y testimonio escrito de dos personas conocidas que declaren sobre buena conducta, antecedentes y habilidades del interesado para el trabajo.

ARTICULO 3º—El Gobernador, una vez recibida la solicitud tomará declaración jurada a los testigos, o si lo creyere del caso, pedirá a los reco-

mendantes ratifiquen su informe, pudiendo, para el caso, comisionar a la autoridad judicial o política del lugar en donde residan los recomendantes para esa ratificación.

ARTICULO 4º—Terminada la información y con vista de los datos que aparezcan en cada expediente, el Gobernador decidirá si procede o no

la inscripción. En ningún caso procederá ésta si el solicitante es menor de dieciocho años o si hubiere sido juzgado por delitos o faltas contra la propiedad. Para este efecto no se tomarán en cuenta juzgamientos anteriores con más de diez años.

ARTICULO 5º—Acordada la inscripción, el Gobernador librará a favor del inscrito una constancia que irá sellada y firmada por él y que el interesado deberá presentar al que lo contrate para trabajar en la Aduana.

(Pasa a la página doce)

DECOMISO DE CIGARRILLOS DE MARIHUANA

Don Hernán Castro, el detective de esta provincia, está empeñado a sacar de malhechores y viciosos a toda esta comarca.

El 10 de los corrientes y acompañado por nuestro muy estimable amigo don Julio Murillo, Jefe del Resguardo, y algunos miembros de ese cuerpo hicieron un decomiso de más de 100 cigarrillos de Marihuana en la casa de José Julio Meneses (alias) Picho.

Y como si eso fuera poco, seguidamente fué descubierto el robo de neumáticos, robados a la Compañía TACA, en la Agencia de esta ciudad. Los autores de este robo están presos y responden a los nombres de Alberto y Eloy Wood (alias) Buchó y Sarma, respectivamente.

Concatulamos a tan competentes autoridades en su tarea de sanciar a

este puerto de tanto vago y vicioso, y ojalá no desmayan, ya que se hace necesario buena voluntad y mano fuerte contra vicioso y tanto amigo de lo ajeno.

EL GANADO SUELTO EN LAS CALLES

Sería una labor interminable si tratáramos de enumerar las ediciones de este periódico en que hemos llamado la atención a posibles dificultades y hasta desgracias que pueden ocurrir a la hora menos pensada por la tenencia de animales sueltos en las calles, pero por lo que vemos nuestra voz de alerta cae sobre sordos. Sin embargo, ya se registró un caso lamentable: El miércoles 16 del mes en curso, se le agitó el instinto de salvajismo a un novillo y partiendo en

carrera desenfrenada, puso en alarma a todas las personas que transitaban por la misma calle por donde el novillo corría.

El señor Henry Pincock, hombre de edad avanzada, residente en Cañuita, fué víctima de este novillo, ya que sufrió una fatal acometida por los cuernos y patas del salvaje animal. Fue salvado de una muerte segura, gracias al oportuno auxilio que otras personas le prestaron.

Con la camisa ensangrentada, los labios y otras partes del cuerpo, fué conducido al hospital, y gracias a la atención hábil e inmediata de los médicos, su vida se ha salvado, y está en cierta forma recuperando.

Los hombres jóvenes fueron también atropellados por el furioso animal, y recibieron serias cornadas.

Repetimos, una vez más, la necesidad que hay de que estos animales salvajes sean conducidos al matadero o a los potreros en una forma segura y así se evitarían dificultades para el dueño del animal y el tener que lamentar novedosas desgracias.

DELEGACION OFICIAL VISITARA GUACIMO

Hemos sido enterados de que una comisión oficial, compuesta por destacados representantes del Ministerio de Agricultura e Industrias, el Consejo Nacional de Producción y otros

altos funcionarios, se espera hagan una visita a Guácimo para inspeccionar y acondicionar secadoras para la producción arrocera de aquella localidad.

Esperamos, con mucho interés ver llevada a la práctica tan importante ayuda para los cultivadores de arroz de nuestra querida provincia de Limón.

Sabemos que nuestro diligente amigo y culto caballero don Efraín Arguedas, Tesorero de la Municipalidad de Limón, está prestando su mejor apoyo a tan valioso proyecto; para la producción arrocera en el área de Guácimo-Guápiles.

PRENSA, RADIO, CINE, TELEVISION

Por lo que respecta a la prensa latinoamericana "Información a Través del Mundo" indica sus caracteres generales de concentración en las grandes urbes, excepto en la República Argentina, donde la prensa de provincias edita doble número de ejemplares que la de Buenos Aires. Argentina, Uruguay, Brasil, México, Chile, Cuba y otros países poseen elementos técnicos

EL PROGRESO TECNICO Y EDUCATIVO

RIESGOS QUE ENTRANA LA INDUSTRIALIZACION DE UN PAIS

PARÍS, Enero 1952—Los riesgos que entraña la industrialización rápida de un país, fueron indicados por el Sr. Jaime Torres Bodet, Director General de la UNESCO ante los miembros de la Comisión Nacional francesa reunida en París. "Industrializar un país"—dijo—sin prepararlo antes para que sus ciudadanos puedan asumir nuevas responsabilidades,

supone tanto como cortarlo de su tradición y exponerlo a los riesgos de una servidumbre más grave todavía de la que se trata de liberarse".

El acto a que nos referimos tuvo lugar en el histórico Palacio del Quai d'Orsay y al mismo concursaron los hombres representativos de las artes, las letras, las ciencias y de

(Continúa en la página doce)

NUESTRA TAREA

Se ha dicho que la oportunidad en la vida raramente es apreciada como tal. Si ésta se pusiera frente a nuestros ojos, serían muchas veces acariciada, pero las oportunidades nos llegan como uno de los hechos más comunes de un evento ordinario y sólo las personas poseedoras del reconocimiento de que las circunstancias son cambiables en todas las actividades humanas, pueden apreciar el hecho de que se les ha presentado una oportunidad.

Si por lo menos fuéramos capaces de vernos nuestras narices sin asomarnos a un espejo; si tuviéramos la visión suficiente para ver hacia el mañana, veríamos un cúmulo de cosas muy distintas a como ahora las reconocemos.

Las oportunidades se ofrecen a miles de humanos, pero sólo muy pocos toman parte en la oferta, los otros critican. Muchos de nosotros, la mayoría, somos muy cortos de vista. Nuestros ojos los ponemos en el presente, descuidando lo que nos pueda acontecer en el mañana. Siendo previsores, evitaremos muchas dificultades, y podemos así prepararnos para una vida mejor.

Lo esencial de esta nota es llamar de nuevo la atención a los hijos de extranjeros nacidos en territorio de Costa Rica para que no desprecien la oportunidad ofrecida de obtener su nacionalización. Deben recordar que este privilegio tiene un límite de edad, y que el tiempo no espera a nadie; los años pasan, y no es un derecho que pueda reclamarse, es sólo un privilegio constitucional a hijos de padres extranjeros.

No debieran tardar en hacer la solicitud de opción, particularmente ahora que el gasto es insignificante y son muchos los privilegios obtenibles con poseer carta de naturalización costarricense.

Recordemos que el camino al moderno Canaan conduce casi siempre, como en la antigüedad, a través del desierto. El moderno Cristóbal Colón debe navegar a través de mares desconocidos y confrontar peligros, miserias y hasta motines, pero al fin de la jornada se recompensará. En pocas palabras diremos: Los pocos dólares gastados para obtener la Certificación de Nacionalidad, serán compensados largamente en el transcurso del tiempo.

UNITED FRUIT COMPANY

LLEGADAS DE VAPORES A PUERTO
LIMÓN, COSTA RICA.

FECHAS APROXIMADAS SUJETAS
A CAMBIO SIN PREVIO AVISO.

Este Itinerario anula todos los anteriores.

SERVICIO
DE NEW YORK

S/S. CAPE AVINOF
S/S. CAPE COD

SERVICIO
DE NEW ORLEANS
S/S. LEVERS BEND
S.S. FIADOR KNOT

SERVICIO SEMANAL A CRISTOBAL
EN LA STELLA MARIS.

LLEGADA
A LIMÓN

Enero 31, 1952
Febrero 7, 1952

LLEGADA
A LIMÓN

Enero 27, 1952
Febrero 10, 1952

Para información adicional sugerimos visitar nuestras oficinas situadas 100 varas al Norte del Teatro América

Compañía Bananera de Costa Rica

SAN JOSE — LIMÓN — PUNTARENAS

Se Avisa al Comercio y al Público

que de nuevo el

Sr. JACOBO CLARENCE BLACKETT

está prestando servicios como representante de este periódico en San José.

JOS. A. THOMAS
Administrador.

REGLAMENTO PARA LA CREACION

(Viene de la 1^a página)

o los Muelles del puerto, quien le entregará una placa metálica que indicará la empresa con quien trabaja y tener un número de orden. La numeración de todas estas placas será indicada por el Señor Administrador de la Aduana. El trabajador que no exhibiere la placa que le corresponda, no será admitido para trabajar en esos dependencias.

ARTICULO 6º — La inscripción que se haga contendrá los siguientes datos: número de orden, fecha de la inscripción, nombres, apellidos, edad, estado civil, nacionalidad y vecindad del inscrito; recomendantes que figuran en la información y firmas del Gobernador, interesado y Secretario de la Gobernación. Iguales datos se consignarán en la tarjeta del interesado, cuya validez será por un año a partir de la fecha de la inscripción. La revalidación podrá hacerse al expirar este término, por solicitud personal.

ARTICULO 7º—El trabajador que deje de trabajar con el patrono que le extendió la placa a que se refiere el artículo 5º, está en la obligación

de devolverla y su incumplimiento lo hará incurrir en las penas que fija el Código de Policía en su artículo 137.

ARTICULO 8º — Si una persona inscrita comete faltas o delitos capaces de decidir la cancelación de su inscripción, el Gobernador, con noticia de los hechos, procederá a realizarla, comunicándolo al Administrador de la Aduana para que impida el ingreso del trabajador afectado a las dependencias dichas, decomisue su placa y lo avise a su empleador.

ARTICULO 9º—La portación o tenencia de placas sin derecho será sancionada de acuerdo con lo establecido por el artículo 137 del Código de Policía.

TRANSITORIO: Se concede un término de tres meses, a partir de la publicación de este Reglamento, para que los interesados cumplan con lo aquí establecido.

Dado en la Casa Presidencial—San José, a los ocho días del mes de enero de mil novecientos cincuenta y dos—OTILIO UALTE—El Ministro de Economía y Hacienda,—A. E. Hernández.

COMPAÑIA ELECTRICA DE LIMON

Recuerda a sus abonados que los recbos por servicios eléctricos deben ser cancelados en la PRIMERA QUINCENA de cada mes.

The Electric Company of Limon hereby reminds its subscribers to the electric services that the payments are to be effected within the first fifteen days each month.

SE VENDE

Un camión marca "DODGE" en servicio actual de la Texaco en Limón.

Entenderse en nuestra oficina en Limón.

MARES
MARTIN Y ESQUIVEL, LTDA.

- Compramos a los mejores precios -

CACAO

OFICINA ESTABLECIDA EN EL EDIFICIO "MARES"
contiguo a la Bodega del Banco Nacional — Limón.

DEPORTES

A cargo de CHALO

— BASE-BALL —
Como lo prometimos, presentamos hoy los puntos de las mociones del Sr. Rafael de la Peña, presentadas para su estudio ante la Liga Atlántica de Base-Ball. Son ellos:

1º—Integrar las primeras divisiones del campeonato con cuatro equipos para los dos años siguientes. Este acuerdo, sólo podrá ser revocado por unanimidad.

2º—Permitir a cada equipo el uso limitado de tres jugadores extranjeros inmediatamente de que ingresen a territorio nacional.

3º—Crear un fondo con el 5% de la entrada bruta de los juegos para repartir así: 70% para el campeón y 30% para el sub-campeón.

El domingo se efectuaron, como se habían anunciado, los juegos por el Campeonato de Primeras.

Los juegos en si no fueron lo que se esperaba, las acciones por lo general de escasa calidad, no interesaron mayormente a los espectadores y sólo cabe consignar como nota desgraciada el entusiasmo de los jugadores, ya que la técnica y la inteligencia estuvieron ausentes.

En el primer encuentro el Braves logró vencer al Júpiter quienes se presentaron sin varios de sus jugadores titulares por score 10 carreras a 4.

En el segundo partido el Cubs en un encuentro carente de interés, doblegó con justa y resonante victoria al Motive Power por 14 a 3.

Durante el primer partido, Carlos Gayle en un acto antideportivo atacó al umpire con un bate. Creemos y es de esperar que la Liga de Béisbol impondrá justicia frente a hechos como este que van en desmejora de nuestro pasatiempo favorito, que si ha perdido popularidad y está decayendo es por falta de valores, más lo estará si se permite que existan elementos que lo desacrediten.

— FUTBOL —

En fútbol actuaron a las 3:30 de

la tarde Torino y Barcelona. Espectacular caída del Barcelona. Frente a un Torino aguerrido, Torino superó en el dominio del campo y controló el juego a su antojo. Barcelona jugó desordenadamente facilitando así la labor de su adversario.

En síntesis, fue un partido regular y una victoria indiscutible del Torino por 5 goles a 0.

El duelo fue jugado en honor del deportista don Enrique Garrón, quien obsequió a los vencedores con una magnífica bola.

Deportivo Harry Jackson venció a Empleados del Edificio de Correos, Telégrafos y Juzgado 4 x 2. Fue un partido regular en que el Campeón maratónico limonense, Enrique Armanza (Manjaré), empleado del Juzgado, que además de la carrera sabe manejar el balón con sus pies y cabeza, sorprendió a los asistentes.

Carlos Alvarado hijo, anotó en el primer lapso 2 tantos para Empleados. En la etapa complementaria los del Deportivo se fueron al ataque, obteniendo cuatro anotaciones por medio de Rigoberto Sandí 2, y Armando Cortés, 2.

PARA TRABAJOS DE IMPRENTA FALCO LTD.A.

GOURZONG RADIO SERVICE

(Frente a la Estación del Ferrocarril — Abajo de la Pensión Progresiva)
Nuevamente a las órdenes del público limonense y de la Línea, con un stock completo de Repuestos.

GARANTIZAMOS SERVICIO EXPERTO Y PRECIOS RAZONABLES EN LA REPARACION DE TODA MARCA DE RADIO.

VICTOR E. GOURZONG, Graduado del National Radio de Washington, D. C. E. U. A.

Gourzong Radio Service is again at the orders of the public of Limón and others. A complete stock of parts. We guarantee expert service and reasonable rates in the repairs of all Trade Marks of Radio.

El Progreso Técnico y Educativo . . .

(Véase de la 1^a página)

la educación de Francia. Entre otros nombres anotamos la presencia de los señores Jules Romain, Julien Cain, Jean Louis Barault, Jean Sarraill, Rector de la Academia de París, Príncipe Luis de Broglie, profesores Marcel Bataillon y Paul Rivet. El acto fue presidido por el Ministro de Instrucción Pública señor Andrés Marie.

Después de presentar el balance de los trabajos realizados por la UNESCO en el curso de los tres años últimos, el Director General pasó a estudiar las condiciones en que la UNESCO presta asistencia técnica a los distintos países e indicó la significación que tales hechos tienen en la vida cultural. "La UNESCO — prosiguió — trata de fundar el progreso material de las naciones cuyo desarrollo ha sido retardado por circunstancias de la historia, sobre los más nobles propósitos del hombre que son la libertad y la dignidad".

En el curso de su peroración el señor Director General expuso sus puntos de vista sobre el modo cómo la técnica puede influir en la mejor utilización de los recursos naturales, y, en definitiva, en el mejoramiento del nivel de vida de cada país. "Pero — añadió — la primera tarea consiste en la valorización de su capital más precioso, el capital humano, cuyas

fuerzas creadoras adormecidas pueden ser liberadas por medio de la educación". Al difundir los conocimientos indispensables que nos aseguran el dominio de la técnica, la UNESCO trata de consolidar el sentido de los valores sociales y morales de los cuales depende en última instancia el destino de la sociedad.

Hasta la fecha, la UNESCO ha concertado 68 convenios de asistencia técnica en favor de 32 países. En el momento actual 90 expertos se encuentran sobre el terreno en el cumplimiento de misiones que les han sido confiadas y este número aumentará en un futuro próximo a medida que pueda reclutarse el personal calificado y solvente para llevar a cabo las tareas encomendadas.

PRENSA, RADIO, CINE, TELEVISION

(Véase de la primera página)
cos y profesionales de primer orden y pueden presentar un movimiento periodístico progresivo.

Es interesante también destacar la importancia adquirida por la industria cinematográfica, en especial en México y Argentina, que dentro del área de la lengua española aparecen como los países productores más destacados.

La publicación mencionada indica también el resultado positivo de las campañas alfabetizadoras, la extensión cada vez mayor de las organizaciones de radio, los servicios que proporcionan las agencias de noticias y finalmente algunos detalles técnicos que origina la crisis de papel de periódico, las dificultades monetarias y otras circunstancias.

DANIEL ZELEDON UMAÑA

LAWYER AND NOTARY

Office Upstairs: The Shoestore of Pascual Inganni.á.
Administrative, Civil and Penal Matters.

DANIEL ZELEDON UMAÑA

ABOGADO Y NOTARIO

OFICINA: Altos de la Zapatería de Pascual Inganni.

CIUDAD DE LIMÓN

Asuntos Civiles, Penales y Administrativos.

"MUEBLERIA KADER"

— Frente al Comisariado de la Cia. Bancaria —

La Casa de los Muebles en Estilos Modernos y Fuertes. — Surtido Completo.

VEA LOS PRECIOS Y LAS CONDICIONES FÁCILES DE PAGO.

Estrene en su casa de habitación para el año 1952.

PAUL GINSBERG, COMANDANTE NACIONAL DE LOS VETERANOS JUDIOS, PREDICE EL CESE DE HOSTILIDADES, EL ARMISTICIO Y LA PAZ EN COREA

HONG KONG, Enero 22.—Paul Ginsberg, Comandante Nacional de los Veteranos Judíos de la segunda guerra, dijo hoy en Hong Kong, que estima que habrá "cese de hostilidades", armisticio y paz en Corea. Ginsberg, que recorrió la Corea y conversó con los máximos jefes militares de las Naciones Unidas, dijo a los periodistas que esa paz, de ser violada por los rojos, será seguida de un bombardeo total de las bases rojas.

MANILA, Filipinas, Enero 22.—Los aviones de la Fuerza Aérea Filipina lanzaron hoy hojas sueltas sobre las selvas de la Isla de Lubang pidiendo a cinco japoneses rezagados que se rindan, después de haber dado muerte a un filipino y herido a otro la semana pasada. Los rezagados son supervivientes de las fuerzas de ocupación japonesas de la segunda guerra mundial, salieron de sus escondites en las densas selvas de la Isla de Lubang, en la parte central de las Filipinas la semana pasada en busca de alimentos y se produjeron los tiroteos. Las hojas sueltas lanzadas hoy están impresas en inglés y japonés y dan a los cinco rezagados un ultimátum para que se rinden.

dan pacíficamente en un plazo de 72 horas, después de lo cual serán perseguidos. La Fuerza Aérea Filipina se propone llevar a un prisionero de guerra japonés, Socho Kagami, en un avión sobre Lubang desde el cual él transmitirá por radio y altavoces a sus compatriotas mensajes pidiéndoles que se entreguen e informándoles que la guerra hace temer que terminó.

TEHERAN, Irán, Enero 22.—Las autoridades iranias dijeron que ellas no aceptarán al Embajador Británico Robert Hankey designado para reemplazar a Sir Francis Shepherd quien será retirado de Teherán para ser trasladado a otro puesto. Hankey que habla bien el idioma persa, fue Primer Secretario de la Embajada Británica en Teherán, de 1941 a 1942.

PARÍS, Enero 22.—El Comité Político ad-hoc de las Naciones Unidas aprobó por 45 votos contra ninguno y 7 abstenciones un programa de tres años de 250 millones de dólares para socorrer y acoger a ochocientos setenta y cinco mil refugiados árabes de Palestina.

iFLASH! • iFLASH!
LA FARMACIA BRITANICA,

de fama larga y reputada, reabrirá sus puertas al público en el próximo mes de Febrero entrante, bajo la dirección de un competente y distinguido Farmacéutico.

UN SURTIDO COMPLETO DE DROGAS Y OTROS MEDICAMENTOS.

BAJO NUEVA ADMINISTRACION.

UN BUEN DIURÉTICO

Recomendado
en cinco
continentes

UN buen diurético como las Píldoras De Witt es conveniente en todos aquellos casos en que se desea activar la eliminación de los desechos y venenos que conspiran contra la salud.

Uno de esos venenos, el ácido úrico, es la causa más frecuente de trastornos que se manifiestan en dolores articulares, ciática, o lumbago. Las Píldoras De Witt, por su acción diurética, activan la función renal, facilitando, en consecuencia, la eliminación de los desechos y venenos en el organismo.

Además, ejercen una suave acción desinfectante y balsámica en el aparato urinario. Conocidas en cinco continentes, las Píldoras De Witt también merecerán su confianza. Las hallará en todas las farmacias del país, en frascos de 40 y 100 píldoras.

INDUSTRIA BRITANICA

Píldoras De WITT
para los Riñones y la Vejiga

REUBEN ROTHSCHILD LTD.

— Puerto Limón —

CÓMO SIEMPRE LOS PRIMEROS

COMPRAMOS CACAO

— L A C A S A D E :

R. C. A. VICTOR — La Marca Suprema en
RADIOS — En varios modelos magníficos.

Tome KOLA GARRON

THE ATLANTIC

— ALL THE WEEK IN ONE DAY —

EDITOR:
JOS. A. THOMAS

Number 105

JANUARY 26, 1952

Year 3

LIMON, COSTA RICA
POST BOX 199
PRICE 25 Cts.

OUR TASK

FROM OUR DESK

• BY THE EDITOR

It has been said that the opportunity of a life-time is seldom labelled as such. If this label was placed before the eyes it would be often embraced; but opportunity comes to us as one of the common happenings of an ordinary day and only people possessing the knowledge that circumstances are changeable in all human agencies seemingly able to recognize the fact that there has come to them the chance of a life-time. If we could only see our nose without looking into a mirror, — if we had the vision of today to see into tomorrow we should look at some things very differently from the way in which we now regard them.

Many opportunities have been offered to thousands, but only few took the offer and the others jeered. Most of us are very short-sighted. The eyes are focussed only on today, perhaps tomorrow and no further.

The remedy is to learn to look far away, to develop the keen vision which will prepare us to live comfortably and happily in the years to come.

The prelude of this lecture is to call again the attention of the offsprings of foreigners born in the territories of Costa Rica to take advantage of the opportunity offered to obtain Costarican citizenship. They should remember that this privilege carries an age limit and time and tide wait on no man; the years are fleeting and it is not a vested right, only a Constitutional privilege to children of foreign parents. For thousands of young people living without the full recognition of any nation does not represent wisdom or even common sense.

We see no reason why they should hesitate to make application for Option, particularly at this time when the requirements are easy and the expense somewhat insignificant in comparison to the magnitude of the privileges obtainable as legal citizens of democratic Costa Rica.

Let us bear in mind that the way to modern Canaan leads usually, as of old, through the desert. The modern Columbus must sail his ships across unknown seas and face danger, mystery and sometimes mutiny — but the end of the journey will recompense for all. In plain expression is to say; — "The few colones expendable to get Costarican citizenship will prove their worth in due course of time".

iFLASH! • iFLASH! THE BRITISH PHARMACY

of long and reputable Fame will be reopened in FEBRUARY and will have in service a distinguished and duly competent Druggist.

A COMPLETE ASSORTMENT OF DRUGS AND OTHER ARTICLES ASSOCIATED WITH THIS LINE OF TRADE.

— UNDER NEW MANAGEMENT. —

IN THE BASKET OF THE WEEK

*One reason why Our Lord and Saviour Jesus Christ became, man
Was to teach us by His example of humility;
For thirty years He lived in humble subjection to two of His creatures
A lesson for all of us who are called on to obey.*

All must fall at the touch of the destroyer

It has been commanded that by the tragedy in Eden in man's advent, death becomes inevitable. When our dearly loved ones or ourselves are attacked by sickness all efforts are put forth to ward off the messenger of death, but if the time is ripe there is no go away today and come tomorrow.

Not-with-standing the lengthened months of illness on the bed of affliction which she has borne with Christian fortitude, one who life was Mrs. Ella Lebertha Johnson Duncan, born in the parish of Trelawney, Jamaica and resided in this city for several decades had to surrender all that was earthly on Friday the 18th of January 1952.

The funeral procession from the family home of mourning to the

St. Mark's Church was truly representative of that final respect which was payable to the deceased and to show the fulness of condolence to our very popular fellow-man, "Beres" of Duncan's Furniture and Shoestore. The funeral service was impressively conducted by The Venerable William L. Ziadie, Archdeacon of Limon and terminated at the grave by Mr. Wm. Daysley, Lay-reader of the Archdeaconry.

The late citizen is survived by a daughter in Jamaica, Rosa; in New York, Ethel; our Beresford; Albert in Colon and other relatives.

To these deeply bereft children, we pour out our profound condolence and pray that they will seek solace and comfort at the feet of our Blessed Master.

OFFICIAL DELEGATION TO VISIT GUACIMO

The information is to hand that an official delegation, comprising representatives of the Ministry of Agriculture and Industries, the National Production Council and other high functionaries is to visit Guacimo to inspect the Dryer for the purpose

of reconditioning it to dry rice and to install a threshing machine for the same crop in that locality.

We look forward with much pleasure to learn of the accomplishment of this imperative help to the cultivators of rice in this zone.

BEATRICE FRANKLIN'S CONSULTORY

(UPSTAIRS MINGFOOT'S GROCERY)

— CORNER OF 4TH STREET & 5TH AVENUE —

Specializes in Practical Nursing — Training of the Body

Structure — Baby Care — Foods & Diets — Medications.

Personal Care of Convalescent & Aged Patients.

First Aid — Household Management.

Hygiene and Other Allied Subjects.

★
Graduate of The Lincoln Institute of Practical Nursing, U. S. A.

★
Why stay under the weight of sickness when Science has prepared the way for your cure? Call today.

"KADER STORE"

Situated at the most attractive spot on Limon's Commercial Avenue

OFFERS ALWAYS NEW FASHIONS AND SPECIAL GRADE MATERIALS FOR EVERY SEASON OF THE YEAR.

THE PRICES OF OUR GOODS ARE ALMOST AS GIFTS TO THE BUYING PUBLIC.

COME TODAY AND SELECT WHAT YOU WANT. THE LOW PRICES WILL BE AMAZING TO YOU.

REGULATION FOR THE CREATION OF A REGISTER OF DOCK, CUSTOM HOUSE WORKERS OF THE PROVINCE OF LIMON AND PUNTARENAS

ARTICLE 1.—To be established in the offices of the Governors of the province of Limon and the province of Puntarenas, a Register of workers for the Bodegas, Custom Houses and Docks of these ports. Only the persons inscribed will be admitted to work in these dependencies.

ARTICLE 2.—To be inscribed in any of these Registers, the interested will as the persons recommending with documents which credit him; and which will be as follows: Certificate from the Register of Delinquent and Judicial Departments and written testimonies of two persons well known and who declared on the good conduct, antecedent and usefulness of the person interested for the work.

ARTICLE 3.—The Governor on receipt of the solicitude will take sworn declaration from the witnesses or if having belief in the case will ask the persons recommending to ratify their statements, having, if in no case will he proceed with this or Police Authority of the place where

(Culled from the Official Gazette of January 8, 1952)

reside the recommenders for this ratification.

ARTICLE 4.—Terminating the information and with the view of the data which appeared on each expedient, the Governor will decide if to proceed or not with the inscription. In no case he will proceed with this if the solicitant is a minor of 18 years or have been judged for misdemeanor of offense committed against property. To this effect previous judgment of more than ten years will not be taken in account.

ARTICLE 5.—With the judicial order of the inscription, the Governor will issue in favour of the person inscribed a Certificate, sealed and signed by him and which the worker should present to the person he expects to work with on the Docks and Custom Houses of the port and who will deliver to the interested, a metal badge which will indicate the Company intended to employ him

and the order number of the badge. The numeration of these badges will be indicated by the Administrator of Aduana. The workman who does not show his badge corresponding will not be admitted to work in those dependencies.

ARTICLE 6.—The inscription to be made will contain the following data: order number, date of inscription, Christian and Surnames, age, married or single, nationality and place of residence of the persons inscribed; the persons recommending, the signatures of the Governor, his Secretary and the solicitant. Equal data will be written on the Card of the workman, valid for one year after date of inscription. Renewal can be made at the expiration of the year by personal request.

ARTICLE 7.—The workman leaving the employment of the employer who gave the badge to which Article 5 refers, is obligated to return

it and failing to comply will be subjected to the penalty prescribed in Police Law, Article 137.

ARTICLE 8.—If a person inscribed commits a fault or misdemeanor which would warrant the cancellation of his inscription, the Governor, with notice of the facts, will proceed to realize it and communicate it to the Administrator of Aduana. This will impede the entrance of the workman affected to such dependencies, the recalling of the badge and so advise the employer or Company.

ARTICLE 9.—To have or carry a badge without rights will be sanctioned in accordance with the established Article 137 of the Police Code.

TRANSITORY: A term of three months is conceded from the date of the publication of this Regulation, to which the interested workman is to comply with the rules herein established.

Given in the Presidential Palace at San Jose. — OTILIO ULATE, President. — A. E. Hernandez, Minister of Economy and Hacienda.

MARES

MARTIN & ESQUIVEL LIMITED

WE BUY AT THE BEST PRICE

CACAO

"MARES BUILDING". Adjoining the Bodega of the National Bank, Limon.

REUBEN ROTHSCHILD LIMITED

— Port Limon —

ALWAYS THE FIRST:

WE BUY CACAO

WE SELL:

R. C. A. VICTOR — The supreme Trade Mark
RADIOS — In various magnificent models

A NEW MOTHERLY HOME FOR SCHOOL CHILDREN

To the parents residing on the line towns:

If interested to further the education of their children in English and Spanish schools in Slurries and are puzzled for a place to board them, please see

(MRS.) E. J. KNIGHT

who has established a motherly home to take the best care of these children.

F O R S A L E

One Truck "DODGE" in actual service of
the Texaco in Limón.

For further information: Apply at the Office.

SAVAGE STEER SERIOUSLY GORED PEDESTRIANS ON OUR STREETS

It would be an endless labour if we should try to enumerate the editions of this newspaper in which we have called attention to possible serious injury and death by cattle running at large on the avenues and streets in this city, but our warnings fell on deaf ears. However, a case in point has been registered.

On the afternoon of Wednesday the 16th instant the savagery in a steer was stirred and the animal took command of the streets, causing every person outdoors to put heels in hand and flee for his or her precious life. Mr. Henry Pinnock, a man of advanced age, a resident of Cahuita became a victim; he was at-

tacked by the steer, severely gored and trampled. He was saved from instant death by other persons who chased the savage animal. With blood spilling all over his shirt which gushed from his lips and other parts of his body he was rushed to the hospital. Thanks to the immediate and skillful attention of the medical staff his life has been spared and is somewhat recuperating. Two youngmen were overtaken on the street by the raging steer, they, too, were seriously gored.

We repeat, that savage cattle or any other beast when at large has no respect for colour, race nor position of whom it attacks.

BIRTHDAY - GREETINGS

On Sunday, the 13th instant a lively scene was in evidence at the business establishment of Mr. Raymond McKenzie, President of the Universal Negro Improvement Association. It was the occasion of his birth anniversary and his friends had assembled to do him honour. Among his guests were Mr. & Mrs. Claudio McDonald, Mr. & Mrs. Philip Clark, Messrs. Roel Johnson, J. Johnson, Eric Paris, Clifford Chisholm, Rupert McKenzie, his son, and the Administrator of this newspaper. Tooth-

some delicacies and refreshing beverages, digested by expressions of congratulation were the crowning effects of the celebration.

Yesterday, Friday, January 25, the cycle of time brought the second birth anniversary of little Valerie Burke, the daughter of Mr. Uriah Burke & Mrs. Miriam Wright de Burke. We wish for her many more birth anniversaries and that she will ever grow in grace and strength.

TIENDA HOLLYWOOD HOLLYWOOD STORE

De SALOMON BERENZON.

New Assortment of Washable Prints,
36" wide — ₡2.00 yd.

New Assortment of Gabardine in all Colours.

New Assortment of Cotton and Silk Organza

Palm Beach, Double Width,
Pants' Cut ₡30.00.

Sweaters for Men, Women and Children.
Bathing Suits for Men, Women and Children

● DON'T MISS THIS OPPORTUNITY ●

UNITED IN HOLY MATRIMONY

(FROM OUR CORRESPONDENT)

On Monday 7th instant the sacrament of Holy Matrimony was administered to Mr. Owen Henry and Miss Joyce Barley (both formerly of Limón) at the church of the Virgin of Guadalupe in San José.

The Reverend Father Oscar Jose Trejo performed the ceremony in the presence of numerous guests and relatives.

The contracting parties are from homes of the much esteemed families — Mr. and Mrs. Luther and Clara Henry and Mr. & Mrs. John & Ambrosio Barley.

The bride gorgeously garbed in a dusty rose colored creation adorned with embroidered lace lined with satin bearing her bouquet of white gardenias was accompanied to the altar by Mr. Erick Francis Shaw.

Immediate attendants in the capacity of Maid of Honor Bridesmaids and Flowergirl were — Mrs. Viola Francis, Miss Maria Elena Donaldson and Miss Janet Goulbourne. Mrs Clara Henry mother of the groom occupied her corresponding position.

All male guests wore white gardenias in their lapels adding beauty. At the termination of the ceremony the couple accompanied by their guests, motored to the home of Mr. and Mrs. Erick Francis where the reception was held. The elaborate

setting gained the admiration of all present.

Mr. Elisha Fergusson evoked the blessing at the festive table and many eloquent toasts were given by those present as they partook of all that was prepared and served. Culminating in the event dancing was indulged in up to the wee hours of the following morning.

Among the many guests it was possible to obtain the following names Mr. & Mrs. Vincent Gouldbourne, Mr. and Mrs. Jorge Quijano, Mr. & Mrs. Luis Morales, Mr. & Mrs. Miguel Angel Bonilla, Mr. & Mrs. Hernan Fernandez, Mr. & Mrs. Bill Hayles, Mr. & Mrs. Cedric Kerr, Mr. & Mrs. Henry Booth, Mr. & Mrs. Louis Benson, Mr. & Mrs. Dennis Ruby, Mr. & Mrs. Elisha Fergusson, Mr. & Mrs. Miguel Angel Elizondo, Mr. & Mrs. Norman Hilarion, Mr. & Mrs. Willie Petgrave, The Misses Alberta Aird, Marina Briones, Norma Gregory, Vilma Cole, Iris Donaldson, Gladys Donaldson, Iris Hayles, Carmen Beckford, Irma Davis, Edwina Calder, Claudia Fonseca, Messrs Edwin Barley, Fernando Henry, Winston Wright, Herman Smith, Eric Brown, Allard Allen,

(Continued on page 8)

Restaurant "ECOS de PARIS"

Conveniently situated in the heart of the capital 300 yards South Musman's Bakery.

SAN JOSE ————— PHONE 6289.

We Specialize in Excellently prepared meals along with an efficient stock of the best liquor.

OUR BOAST IS "Eat where the best sanitary methods are practiced in the preparation and serving of food."

PERSONALLY ATTENDED BY THE PROPRIETOR:

CEDRIC KERR

Productores Unidos de Cacao, Ltda.

(OLD THEATRE MODERNO)

THE UNITED CACAO PRODUCERS LIMITED, BEING
NOW UNDER NEW MANAGEMENT IS ABLE TO
PAY THE BEST PRICES.

Consult our prices and in addition we give our best
attention to the farmers and others who trade with us.

Ramón Acón León

General Manager.

Alfonso Solé Lippa

Assistant Manager.

THE PEOPLE'S HOUSE

JACK ORANE SUCS. -:- LIMON

You will need a good article
for your money so see us first
for the best of everything.—

Suitings, dress materials, and
all other requirements in Ladies'
& Gents wear prices always to
please you.—

This month, the fiftieth anniversary of the opening up of Central Africa by rail, (from Mombasa to Lake Victoria), a network of new roads, rail-ways and air routes is opening up still further the 15 African dependencies of Britain.

These will push back the frontiers of Africa — a continent whose resources have been scarcely tapped. An increase in industrialization is following. New factories, farms and factories are rising where recently only wild animals roamed.

Less than one-tenth of one per cent of Africa's cultivable land and forest area has so far been touched. Only a fraction of its potential supply of water power has yet been harnessed.

One of the main obstacles to industrial development has been the inadequacy of the transport system. In Nigeria, where the total railroad mileage is 2,138 miles (compared with over 238,000 in the U.S.), the tin mines at Jos and the coal mines at Enugu have been compelled to stockpile because the railroads cannot move the output fast enough. Similar problems are found in many parts of Africa; industrialization is being throttled because of insufficient road and rail facilities.

To meet this need, all British African territories have extensive road improvement programs. More "feeder" roads will give access to isolated villages. Dirt roads are being strengthened to stand up to the strain of heavy freight trucks. The enormous increase in the number of road haulage trucks, most of them African-owned, has been one of the

VISIT THE NEW LUMBER DEPOSIT BRITTON AND HOLNESS, LIMITED

**GUARANTEED FIRST CLASS BLACK
HEART LAUREL, WELL ASSORTED**

SITUATED: Between the former Lindo Brother's Office and Gourong's Radio Repairs - Front Railroad Yard.

S. D. Britton — Manager.

ENGINEERS OPEN UP HEART OF AFRICA

NEW ROADS, AIR ROUTES, SPEED INDUSTRIALIZATION

most striking features of modern Africa, particularly in Nigeria. The Nigerian Government has taken the lead in highway construction: a main route now connects the two towns of Lagos and Ibadan and other important roads have been metallized.

Harbor facilities, another bottleneck which has hampered the export trade, are also being expanded. At Freetown in Sierra Leone, a deep-water berth is scheduled for completion by November 1952, while a new wharf with five berths is under construction opposite Lagos Island. Major improvements on the deep sea port of Takoradi in the Gold Coast are

in progress. Meanwhile, new railroad connections are being built in the Gold Coast; the link from Achiasi to Nsawam will prove an economic route from Takoradi to the main commercial center of Accra. The link will cost about £1 million (\$2.8 million) and half of this sum will be a contribution from the United States Economic Cooperation Administration.

The network of air routes connecting important towns in Africa is being extended. The time is not far distant when the continent will be spanned by jet airliners. Recently a de Havilland jet Comet flew from London to Johannesburg in less than

15 hours, cutting the flying time for the trip by 10 hours. Typical of the progress made in opening up African air communications is the new airport at Entebbe, Uganda. This was specially built for modern jet airliners and has a 3-mile runway, the longest in Africa.

The dependence of many African territories on a few main exports of crops or raw materials is recognized as an economic weakness which can only be remedied by diversifying the economy through the development of new secondary industries. In the Gold Coast, for example, a new plant is producing 5,000 tons of cocoa and cocoa butter a year while in Nigeria, palm nuts are being used as a source of oil and oil cakes. Other secondary industries include rubber, which is being grown in Southern Nigeria, meat canning in Tanganyika, plywood manufacturing in Nigeria, and cement factories in Northern Rhodesia.

UNITED IN HOLY MATRIMONY

(From Page 7)

Lloyd McLaren, Harold Benson, Henry Bonilla Piedra, Albert Cox, Anthony Williams.

THE ATLANTIC deems it singularly befitting on this occasion to congratulate the newly-weds for the move taken in the acceptance of the Sacrament of Holy Matrimony, demonstrating their firmness of character which not only merits the approval of our community but is in strict accordance with the Divine Plan.

May they enjoy conjugal felicity and obtain the blessings of the Almighty.

IMP. FALCO LTD.A.

ST. MARK'S CHURCH

LIMON — COSTA RICA

**The Church is the Pillar and the Ground
of the Truth.**

S E R V I C E S :

SUNDAYS: 6.00 a. m.—Solemn Holy Eucharist Sermon.

8.00 a. m.—Holy Eucharist.

3.00 p.m.—Sunday School.

7.00 p. m.—Solemn Evensong, Sermon.

WEEKDAYS: Wednesday, Friday, Holy Days — 6.00 a. m.

Wednesday — 7.00 p. m.

Saturday: Confession — 4.00 — 5.00 p. m.

See Weekly Parish Bulletin For Other Announcements.

"EXCELSIOR"

Situated beside the British Vice Consulate — Limon.

**THE ESTABLISHMENT PLEDGED TO GIVE THE
MOST UP-TO-DATE IN DESIGNS AND FITTINGS
TO MEN, WOMEN AND YOUTHS.**

*Our store department is supplied continually with beautiful
and fashionable fabrics and charming adornments.*

Careful and minute attention is given to every person.

CLIFFORD and MRS. STEELE.

A PUBLIC NOTICE

Mr. JACOB CLARENCE BLACKETT

is again in our service as representative of this
newspaper in San Jose.

JOS. A. THOMAS
Administrator.